
Protok6l nr XXXII/09

z XXXI sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 222 kwietnia 2009 roku.
Obrady prowadzil Przewodnicz4cy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Srymanek
Miejsce obrad: sala sesyjna Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. poznarfiska 8.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczqcy Rady otworzyN XXXII sesjE Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 1600,
przywitaL, Panie i Pan6w Radnych, Pani4 Burmistrz DanutE Grychowskq, ZastgpcE 

-Burmistrza

Pana Zbigniewa Sujaka, kierownik6w jednostek organizacyjnych, Pani4 St *Unit futtg Rybak,
PaniQ mecenas Malgorzatg LeSnq Pani4 Kierownik Urzgdu Stanu Cywilnego Anng Jaworska
Kierownika Miejsko - Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej Paniq dmilig Banaszak, Soltys6w
Gminy Czerniejewo (lista obecnofici - stanowi zal. nr I), Prziwodnilz4cego Wodzie1owej i{ady
Miasta i Gminy Czerniejewo Pana Filipa Warchola, Dyrektora prreasrtota Samorz*d'owego
w Czemiejewie Paniq BoZeng Buczkowskq pracownik6w UrzEdu Miasta i Gminy Czemiejewo,
przedstawicieli prasy, mieszkafc6w Gminy Czemiejewo i Paniq JadwigE Kosmala koordyiatora
spraw alkoholowych na terenie gminy.

Przewodniczqcy Rady dowiedzial, 2e sesja jest nagrywana i mo1na ja odslucha1 ze strony:
www.  cze rn ie j  wo  .  com.  p l .

2. Stwierdzenie lrworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sesji, wg listy obecnoSci, jest obecnych 14 Radnych - lista
obecno5ci - stanowi zal. nr 2.BrakRadnego M. Kulpiriskiego. Rada byta wtlanado podejmowania
uchwal i decyzli.

3. Przedstawienie porz4dku obrad.

Przewodniczqcy Rady przedstawil zebranymporz4dek obrad - jego treit stanowi zal. nr 3.
4. Przyjpcie protokol6w z obrad poprzednich sesji.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, 2e wszyscy Pafstwo Radni otrzymaliprotokoly z obrad,
poprzednich sesji i do wczoraj nie wplynEly zadneuwagi do protok6l6w.

Nastgpnie Przewodni czqcy Rady poprosil o przyjEcie bez odczytywania protok6lu nr XX)V09 z l g
marca 2009 roku.

Rada 14 glosami ,,2a" protok6lprzyjgla.

Przewodniczqcy Rady poprosil o przyjEcie bez odczytywania protok6lu nr XXXVO9 z 1 kwietnia
2009 roku z sesji nadzwyczajnej.

Rada 14 glosami ,,2a" protok6lprzyjgNa.

5.Informacja Przewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
migdzysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zlotyl informacjE z dzialalnolci - jej treit stanowi zal. nr 4.
6. Sprawozdanie z dzialalnoSci Burmistrza w okresie migdzysesyjnym, nvlaszcza
z wykonania uchwal Rady i realizacji wniosk6w.

Pani Burmistrz skladajqc sprawozdanie z ostatniej sesji powiedziala, 2e na trzydziestej sesji Rada
uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly, kt6re 23 marcabr po podpisarriu zostaly dostarczone



Panu Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru. Uchwaly do publikacji w Dzienniku UrzEdowym
Wojew6dawa Wielkopolskiego r6v,miez 23 stycznia br. dostarczono do redakcji Dziennika
Urzgdowego celem ich publikacji.
Wszystkie podjEte uchwaly zostaly zarieszczone na stronie internetowej Urzgdu i wywieszone na
tablicy ogloszeri. Uchwaty posiadaj4teZ merytorycznipracownicy do realizacji, a ponadto:
- po podjqciu uchwaly w sprawie wyru2enia zgody na sprzedz|lokalu orazudzielenie bonifikaty

najemcy z tyttilu wykupu zajmowanego lokalu mieszkalnego Burmistrz wydal stosowne
zaruqdzenie. Najemcy lokalu zlohono propozycjg odnoSnie wykupu na prawach pierwszeristwa,
na warunkach ustalonych w uchwale, zgodnie z ustalon4bonifikat4

- po podjEciu uchwaly w sprawie sprzeduly w drodze przetargowej niezabudowanej
nieruchomoSci, poloZonej w Czemiejewie Burmistrz lvydal zarzqdzenie w sprawie wykupu
nieruchomoSci do sprzeda?y, kt6ry jest podany do publicznej wiadomoSci. Ogloszono pizetirg
nasprzedu2 tej nieruchomoSci, odbEdzie siE on w maju tego roku

- po przyjEciu przez RadE zmiany uchwaly nr XLIYI25S/06 z dnia 22 maja 2006r. w sprawie
ustalenia orgarizacji oraz szczeg6lowych zasad ponoszenia odplatnoSci za pobyt w oSrodkach
wsparcia bEd4 wydawane nowe decyzje dotyczqce naliczania odplatnoSci. W Srodowiskowym
Domu Samopomocy Anka w GnieZnie aktualnie przebywa jedna osoba z terenu gminy, ktbra
po zastosowaniu nowych obliczeri wynikaj4cych z uchwaly bgdzie ponosila mniejsze koszty

- po podjgciu uchwaly w sprawie utworzenia obwodu glosowania, ustalenia numeru, granicy oraz
siedziby obwodowej komisji wyborczej dla wyborc6w przebywajqcych w Zaldadzie Karnym w
Ggbarzewie, celem przeprowadzenia wybor6w do Parlamentu Europejskiego zarzqdzonyth tru
dziefi 7 czerwca 2009 roku wyslano jq do Zaldadu Kamego w GEbarzewie i do Krajlwego
Biura Wyborczego w Poznaniu

- po podpisaniu uchwaly w sprawie uchwalenia zmiando budZetu na2009 rok przystqpiono do
rcalizacji tych zmian.

Na trzydziestej pierwszej sesji Rada uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly, kt6re 6 kwietnia
po podpisaniu zostaly dostarczone Panu Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru. UchwalE do publikacji
w Dzienniku UrzEdowym Wojew6dztwa Wielkopolskiego r6wnie1 6 kwietnia br. dtstarcrorro do
redakcji Dziennika Urzgdowego celem jej publikacji.

Wszystkie podjEte uchwaly zostaNy zanieszczone na stronie internetowej UrzEdu i wywieszone na
tablicy ogloszeri. Uchwaly posiadaj4meryloryczni pracownicy do realizacji,a ponadto:
- po przyjpciu przez RadE uchwaly. w sprawie zacirynigcia polyczki dlugoterminowej

w Wojew6dzkim Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu wyslano j4
do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. JesteSmy w trakcie komplltowania
dokument6w, by zacirynq1 kredyt w Wojew6dzkim Funduszu Ochrony Srodowiska

- po podjgciu uchwaly w sprawie wprowadzeniazmiando budzetu na2009 rok przystqpiono do
rcalizacji tych zmiarr

- po podjEciu uchwaly w sprawie przyjpcia herbu Gminy Czerniejewo oczekuje sig na
stanowisko wydzialu Nadzoru Wojewody Wielkopolskiego

Nastgpnie Pani Burmistrz poinformowala, 2e w ostatnim okresie uczestniczyla w nastgpuj4cych
spotkaniach i uroczystoSciach:
- 20 marca zdaNa sprawozdanie finansowe Komisji Rewizyjnej przed,przygotowaniem wniosku

o udzieleni e bqdL nieudzielenie absolutorium
- 20 marca w inauguracyjnym spotkaniu Kola Emeryt6w, zawiqzuj4cym siE w Zydowie
- 2l marca na wojew6dzkim zje2dzie soltys6w w6jt6w i burmistrz6w w Zasutowie



- 30 marca w konsultacjach prowadzonych przez GDDKiA i projektant6w modemizacji
przebudowy trasy drogi krajowej m 15 zmieszkaricami posadowionych wzdlu2drogi krajowej

- 1 kwietnia mialo miejsce przekazartie placu budowy firmie ROSKON, realizuj4cej inwlstycJg
pn.: kanalizacja Czerniejewa; tego samego dnia na wniosek Burmistrza odbylo sig-posiedzenie
nadzwyczajne Rady Miasta i Gminy Czerniejewo, podczas kt6rego podjpto uchwalq
o zaci4gnigciu kredytu i uchwalE o przyjgciu herbu, otrzymaliSmy wiadomoSe o pozytywnej
weryfikacji wniosku na tereny pod aktywizacjggospodarcz4

- 3 kwietnia w finale I migdzyszkolnego konkursu krasom6wczego, zorganizowanego przez ZSp
w Czemiejewie, naIe2y podkreSlid ze dyrekcja szkoly opracowala wniosek o wsparcie
zewnEttzne skutkiem czego fundacja Kronenbergaprzyznala 4.710 zl naprojekt globalny: ,,Byjqzykgigtki byl",

- l0 kwietnia prace przygotowawcze do budowy kanalizacji rozpoczEla firma ROSKON, a dzi(t
(22.04.09r.) jest podl4czony pierwszy mieszkaniec i jest podpisana pierwsza umowa

- 15 kwietnia otrzymaliSmy wiadomofil,2e kurator przyjil patronat nad organizacja konkursu
Orto grafrczno - Gram aty czne go

- 17 kwietnia w Targach Pracy zorgartizowanychprzeztJrzqdpracy i Starostwo powiatowe, tego
samego dnia Mlodziehowa Rada Miasta i Gminy Czerniejewo zorganizowala final konkuriu
o Powstaniu wielkopolskim, aurzqdMiasta zakupil stosowne nagrody

- 20 kwietnia zorganizowano zebranie z Paristwem Soltysami, podczas kt6rego tematem
wiod4cym byla ustawa o funduszu soleckim, Pani Burmistrz uczestniczylaw zebraniu struktur
powiatowych PSL, kt6re odbylo sig w Swietlicy wiejskiej w Grabach, otrzymalismy pozytyumq
wiadomoS6 odnoSnie zlohenia wniosku przez Pana Wicedyrektora ZSP w Zydowie-naiernont
boiska sportowego. Urz d zabezpieczyl Srodki w wysokoSci 33.000 zl. pani Burmistrz
wspomniala, 2e sq gminy, kt6re majq jednostki wyspecjalizowane do opracowywania
wniosk6w i siggania po Srodki zevtnptrzne. W naszym IJngdzie takiego zeipolu nie ma.
Przygotowujq wnioski merytoryczni pracownicy, a nad calo5ci4 czuwa Burmistrz. pani
Burmistrz pochwalila caLy zesp6l, a w szczeg6lno5ci Pana ZastEpcE Burmistrza Zbigruewa
Sujaka, przez kt6rego rece przechodzq wszystkie wnioski, zar6wno wysylane z Vrzgdu iak
iprzez inne podmioty

- 2l kwietnia w og6lnopolskiej konferencji naukowej zorganizowanej przez StarostE
GnieZnieriskiego.

Na koniec wypowiedzi Pari Burmistrz odniosla siE do realizacji wniosk6w poruszanych na
wsp6lnym posiedzeniu Komisji i wyjaSnila, 2e na zlo?ony wniosek na posiedzeniu Komisji
Gospodarki Rolnej, Przestrzewtej i Ochrony Srodowiska na posiedzenit26.lt.ZOOSr. wystosowano
pismo w tej sprawie 9.12.2008r., na co jest zwrotne potwierdzenie odbioru.
Na sesje przybyl Pan Henryk czamecki Dyrektor ZSp w czerniejewi e ( godz. r6t6).
7. Podjgcie uchwaly w sprawie udzielenia absolutorium za 2008 rok dla Burmistrza Miasta

i Gminy Czerniejewo

Przewodniczqcy Rady powiedzial, ze sesja kwietniowa co roku jest wyj4tkowa, bo na niej Rada
udziela Burmistrzowi absolutorium za rckpoprzedni.

NastEpnie przystqliono do procedury udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminv
Czerniejewo za 2008 rok.

Przewodniczqcy Rady powiedzial,2e zgodnie z art.18 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorz4dzie gminnym
Rada rozpatruje sprawozdanie z wykonania budZetu oraz podejmuje uchwalg w sprawie udzielenia
lub nieudzielenia absolutorium z tego tytulu. Natomiast w mySl art. 18 a ust. 3-vty1ej cytowanej
ustawy Komisja Rewizyjna opiniuje wykonanie budzetu i wystEpuje z wnioskiem do Rady
w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi.



Zgodnie z ptawem Pani Burmistrz przedlo2yla Paristwu Radnym w terminie do 20 marca br.
Sprawozdanie z wykonania budzetu gminy za 2008 rok. Terminowo przeslala sprawozdanie
Regionalnej Izbie Obrachunkowej.

Wiceprzewodniczqca Rady Katarzyna G6rka odczytala projekt uchwaly nr XXXII/I79/09 - iej
treit stanowi zal. nr 5.

Pani Burmistrz Danuta Grychowska przedstavila sprawozdanie z wykonania bud2etu za 2008r. -
jego treit stanowi zal. nr 6.

wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalg Nr 221171095412009 Skladu orzekajqcego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z2 kwietnia 2009r. w sprawie wywzenia opitrii o
przedlohonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Czerniejewo sprawozdaniu z wykonania budzetu
Miasta i Gminy 2a2008r. - stanowi zal. nr 7.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, Ze Komisja Rewizyjna na posiedzeniach w dniu 20 marca 2009
roku szczeg6lowo przeanalizowala sprawozdanie i inne dokumenty, a nastEpnie wypracowala
wniosek o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Czerniejewo a6solutorium. Na posiedzeniu
Komisji OSwiaty w dniu 6 kwietnia br., Komisji Gospodarki 20 kwietnia br. i na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy 15 kwietnia 2009 roku Radni pozytywni" ,uopirrio*uli
sprawozdanie z wykonania budZetu gminy za 2008r. Opinia o sprawozdaniu zostala wydana przez
Radnych na wsp6lnym posiedzeniu 15 kwietnia br.

Nastgpnie Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej Jan Owczarczak odczytal wniosek Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Czerniejewo za200gr.- jego
trei6 stanowi zal. nr 8.

wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalE Nr l0ll7l0g55/200g Skladu orzekajqcego
Regionalnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 kwietnia 2009 roku w sprawie *yrJ.rriu
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerniejewo w sprawie udzielenia
Burmistrzowi Gminy Czerniejewo absolutorivrnza200S rok - stanowi zal. nr 9.
NastEpnie Przewodniczqcy Rady oglosil, 2e przystEpuje sig do dyskusji na temat sprawozdania
z wykonania budzetu 2a2008 rok przedstawionego Paristwu Radnym prrirpani4Burmistrz.

Salg opuScil Radny T. Gleba o godz.l70e,w obradach uczestniczylo 13 Radnych.
Radny St. Szymkowiak. przedstawil stanowisko Komisji Gospodarki Rolnej, Komunalnej,
Przestrzennej i Ochrony Srodowiska, gdzie dokonano analizy dochod6w i wydatk6w w dzialach
010, 020, 700, 710 i 900. Na szczeg6ln4 uwagp zasluguje wysokie wykonanie dochod6w,
za vtyjqtJ<tem dzialu 900 gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska, rozdzial 9001, $ g30
wplywy z uslug, gdzie wykonano dochody na poziomie 94,73Yo. Radny poprosil pani4 Burriistrz,
by ustosunkowala sig do tego paragrafu i udzielila odpowiedzi, czym spowoaowun" bylo tuki"
wykonanie? W zal<resie wydatk6w Komisja podkreSlila dbalo1(, 

-o 
prawidtowe finansowanie

i zachowanie pelnej dyscypliny w tym zakresie. W imieniu Komisji Radny poprosil
o ustosunkowanie sip do dzialu 900 - gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska , rozdziilu 9002
$ 4300 zakup uslug, czym spowodowane jest tak male wykonanie - 40,37yo?

Pani Burmistrz potwierdziNa, 2e w $ 0S30 wplywy z uslug w dziale gospodarka komunalna
i ochrona Srodowiska na plan 240.000 zl zrealizowano 227 36f,54 zL. Bylo t-o spowodowane nie do
korica zrealizowanymi wplatami za zrzut Sciek6w, d,otyczy to zar6wno Sp6ldzielni Mieszkaniowej
w Czerniejewie jak i poszczeg6lnych mieszkaric6w oraz Sp6ldzielni Mieszkaniowej w Zydowie.
Problem jest taki: jakiS czas temu na zrzut Sciek6w zawarto umowg ze Sp6NdzielniqMieszkaniow4
w Czerniejewie jako jednym podmiotem (s4 spore zalegloftci, ale spisano porozumienie
i Sp6ldzielnia sukcesyrxmie splaca zalegloSci). JeSli chodzi o Sp6ldzielnig Mieizkaniow4 w
Zydowie to podpisane sQ umowy z indywldualnyrni rnieszkaricami, 

^wysylane 
s4 upomnienia i nie

-f



spos6b wyegzekwowad wszystkich naleZnoSci. JeSli chodzi o wydatki w dziale gospodarka
odpadami $4300 naplan 31.457,50 zl, wykonano 12.699,18 zli jestto niski poziom wylionania, bo
40'37yo. S4 to gl6wnie wydatki zwiqzane z zakupem uslug, ciyli odbi6r Sciek6w pit"" nrmi ao
tego powolan4. Poczqtkowo podpisaliSmy umowg na wyw6z nieczystoSci z^jednq z nr-
gnieZnieriskich i zaplanowaliSmy Srodki, kt6re powinny by6 piacotre sukcesywnie, czyliw stosunku
miesiEczn5rm. Z uwagi na to, 2e ftma nie do korica vrrywiqzywala sig ze swoich nalezno5ci, st4d
faktwy byly przesylane rzadziej, z uwag;t na zachwianie ptynnoSci w oibiorze ostatniej faktury nie
zaplaciliSmy - stqd taki niski poziom wykonania tych uslug.
Radna Danuta Kosmala stwierdzila, 2e rok 2008 zan}rrfi sig deficytem i zapytaNa: sk4d
zamierzarry pozyskad Srodki na sfinansowanie deficytu?
Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e deficyt budzetowy jest pokryty kredytami i po1yczkarni
zaci4gnigtymi na realizacjg inwestycj i.

Radna D. Kosmalazapytala, czy moinaokreslid jak4kwotg wydatk6w bie1qcychprzez',aczono na
zakupy, inwestycje i remonty - og6lnie?

Pani Burmistrz udzielajQc odpowiedzi podala,Ze wydatki maj4tkowe wg sprawozdan wyniosly
3 .452.77 4,6421, a wydatki pozostale 7 .7 63 .549 ,55 zt.
Rany M.WiSniewski nawiryalpytaniem do dzialu 801 oSwiata i wychowanie docho dy 82,16To , czy
byly moZliwoSd wyZszego wyko naniabudzetu?

Pani Burmistrz odpowiedziala, ze w oSwiacie dochodem mog4 byi w $ 0330 wplywy z r6znych
uslug. Z 96ry nie mozna zaldadal ile podmiot6w bEdzie chgtnych do wynajEcia saii, rtaa ttu pt*
0zl wykonaliSmy l9T,72zl. W $0960 otrzymane spadki , zapisy, darowiziy w postaci pieiigznel tez
trudno zdecydowa(, jaka bEdzie realizacjaplanu. Do oSwiaty zaliczmy m.in. przedszkola i stol6wki
szkolne, gdzie planuje siE pewn4 iloS6 posilk6w przygotowanych 

-dla 
dzieci. ale do korica nie

wiadomo jaki bqdzie stosunek rodzic6w i ile dzieci bgdzie korzystalo z obiad6w. Dlatego teZ
trudno do korica przewidziet rcalizacjpplan6w.

Radny M. Wi5niewski zapytal o pow6d wykonania wydatk6w w dziale 851 ochron azdrowia, gdzie
wykonanie wynosilo 88,7 7Yo?

Pani Burmistrz wyjaSnila, 2e ochrona zdrowia to Srodki, kt6re wprowadzamy do budzetu tytulem
otrzymania wplat ztzw.,, korkowego". Mamy zatrudnionych kilku pracownik6w, dla t tOryctr place
i pochodne moZemy ustali6 wczeSniej, ale np. zakup material6w i wyposa:zenia: byly zaloLenia
dokonania zakup6w, ale znalelti sig sponsorzy na zakupienie material6w papiemiczych. Na
podr62ach sluzbowych zaplanowano 100 zlotych, a nie bylo potrzeby wyjazdi - st4d wykonaniejest zerowe. Sumuj4c to wszystko mamy 88,77yo.

Radny T. Gleba powr6cil na salE o godz. l72r.W obradach uczestniczylo 14 Radnych.
Radny St. Przybylski zapytatjak ma siE deficyt do zdolnosci kredytowej gminy?
Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e nasza kondycja jest niezla i zadtuzy1 mo2emy sig jeszcze,
a Swiadectwem tego jestto,2e kiedy planowaliSmy zaciryniEcie kredytu w wysokoS ci 4 mln. zl na
kanalizacjg Czerniejewa w6wczas obliczaliSmy, ze nasie zadluzenie bEdzii na poziomie ponad
30%io, natomiast w chwili obecnej kiedy ubiegamy sig o kredyt w wysokoi ci 2 mln. zl to zadturzenie
wynosi 23,53Vo. Jeheli ptzyjdzie realizowad kolejne inwestycje iup"r^" bgdzie mo1na jeszcze
siggnq6 po kredyt.

Radny J. Owczarczak zapytal o dochody w dziale 758 $ 0920, czymjest spowodowane tak du1e
osi4gnigcie procentowe, czy nie zamalobylo zaplanowane?



Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e w dochodach w dziale 758 r6ime rozliczeria trudno przy
planowaniu przewidzied wielkoS6 wplywaj4cych odsetek. Z koftcem roku odsetki w bankach
zwyhkowaly, w zvuiryku z czym na plan 49.446 zl wykonano 63.937,75 zl i sted taki procent
wykonania - I29,30yo. Prowadzona jest bardzo przemySlana polityka finansowa i na 3 dniowe
lokaty bankowe kierujemy Srodki.

Radny St. Zaktzewski zapytal, czy Pani Burmistrz zastosowala umorzenia bqd? zwolnienia
w zaleglosciach za czynszebqd2 stale oplaty nie nalehqce do podatk6w?

Pani Burmistrz wyjaSnila o podjEtej uchwale, 2e do zaleglofici w wysokoSci do 5 tys. zl mo1e
maruaf Burmistrz, powyZej decyduje Rada. Wysoka Rada dwukrotnie podjgla tak4 decyzjE.
Natomiast Pani Burmistrz do wysokoSci 5 tys. zastosowala.

Radny sl. zarcrzewsl<r zapytal, gdzie mo2nato znalell w sprawozdaniu?

Pani Burmistrz odcrytala,2e w roku 2008 zastosowano obniZenie g6rnych stawek podatkowych na
Nqcznq kwotg 1.091.926,96z,1 ponadto udzielono ulg i zwolnieri w zakresie podutku
od nieruchomoSci l7.l7I,l2 zl, zastosowano umorzenie w zakresie podatku rolnego i.8SZrl,
w podatku od nieruchomoSci 612,70 i w podatku lesnym 229,30 zl. Wykaz podmiot6w, kt6rym
umorzono podatki jest zamieszczony na tablicy ogloszeri w lJrzgdzie. pani Burmistrz dodala, Ze
mohe tozf<ladaf na raty czynsze mieszkaniowe i jeSli dany podmiot ma problem Zyciowy zwraca
sig do Urzpdu o rczlohenie na raty z przesuniEciem terminu platnoSci. Zbienne s4 odpbwiednie
dokumenty Swiadcz4ce o statusie materialnym i mozemy odwlec platnoSd w ciasie, ale nie
vrrrarual.

Radny J. Owczarczak zapytal o wydatki w dziale 754, gdzie zaplanowano kwotE 62.800 zt
wykonano 53.782,1921, czyli 85,64yo , czy to bylo zarrrohenie budzetu i Srodii nie bvlv
wykorzystane?

Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e jest to dziat bezpieczeristwo publiczne i ochrona
przeciwpoharowa. Na wsp6lnym posiedzeniu Komisji byla informacja, 2e Ochotnicza Straz
Po?arna nie wykorzystala naleinych im Srodk6w. W tym roku dokonaliSmy wydruku z rczbiciem
na poszczeg6lne patagrafy z obligowaniem do tego by sukcesywnie kontrolowa6 nale2ne Srodki
i wydatki. Srodki niewykorzystane nie przeszNy na kolejny rok i nie ma w tym winy po stronie
UrzEdu. OSP to orgatizacja pozaruqdowa, kt6ra dysponuje tymi Srodkami i wystEpuj; do UrzEdu
o przekazartie pienigdzy na zakup r6Znego sprzgtu, dofinansowanie r61nych uroczysioSci. Wladze
OSP same kontrolujQ stopieri wykonania budzetu. Po stronie Urzgdu nie byla zadnlgo zamro1enia
budzetu.

Radny J. Owczarczak nadmieril,hejesli zostaly niewykorzystane Srodki w 2008 roku to nalezy sig
zastanowi6, czy z 85 tys. zl nie obni?t Srodk6w na OSp do 60 tys. zl?
Pani Burmistrz wspomriala, 2e jest prezes jednostki OSP w Czerniejewie i w Zydowie, jest
Komendant Gminny i jest doradca z rurienia struiry powiatowej. Wydaje siE, Ze.lesi sporo os6b
odpowiedzialnych, kt6re powinny kontrolowai spos6b realizacji budzetu.
Radna D. Kosmal a zauwa?yla, 2e po stronie dochod6w w podatku od Srodk6w transportowych jest
satysfakcjonuj4ce wykonanie na poziomie 113,94l|.o. Radna zapytala, czy maffiy tat<ich roilatryrh
wlaScicieli Srodk6w transportowych czy na takie wykonanie planu wplyngly inne czynniki?
Pani Burmistrz wyjaSnila,ZeUrzqd nie prowadzi ewidencji Srodk6w transportowych, otrzymujemy
wykaz pojazd6w ze Starostwa Powiatowego, a naszp zadaniem jest tylko prowadzenie
windykacji, wysylanie upomnieri i wezwaf do zaplaty.


